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Jednání prezidia FVČ 
Ve středu dne 12. června 2019 proběhlo 
v Praze pravidelné zasedání prezidia FVČ. 
Prezidium projednalo následující materiály a 
problematiku: 
- Zprávu o hospodaření prezidia za měsíc kvě-
ten 2019.  Po krátké diskuzi prezidium předlo-
ženou zprávu schválilo bez připomínek. Sou-
částí tohoto bodu bylo i seznámení s vypraco-
vaným daňovým přiznáním za rok 2018. 
- Aktuální situace v osobní dopravě OJ ZAP. 
Projednávání tohoto bodu probíhalo za účasti 
ředitelky OJ ZAP ing. Kubíkové. Ve svém 
úvodním vystoupení ing. Kubíková informovala 
prezidium o aktuálních personálních změnách 
ve vrcholovém vedení společnosti. V dalším se 
zaměřila na sdělení informace o průběhu svých 
setkání se zaměstnanci v regionech nejvíce 
ohrožených dopady ztráty části přepravních 
výkonů od prosince 2019, které již absolvovala 
tento měsíc v Brně a Letohradu a příští měsíc 
plánuje absolvovat v Ostravě, Valašském Me-
ziříčí a Praze. V souvislosti s problematikou 
ztráty části výkonů zmínila zájem zaměstnava-
tele co nejvíce eliminovat negativní dopady do 
zaměstnanosti s využitím tzv. „lavinového efek-
tu“ v přidělování výkonů jednotlivým SVČ a 
dalších možností jako např. navýšení % zálo-
hy, využití přirozeného úbytku (nárok na sta-
robní důchod), možnost nabídky zkrácení pra-
covního úvazku či přechod k jiné OS v rámci 
ČD. Zdůraznila, že ČD mají zájem o zachování 
maximální zaměstnanosti a v současnosti ne-
počítají s propouštěním mobilních ani stacio-
nárních zaměstnanců. Přesto určité negativní 
dopady, např. ve změně místa výkonu práce, 
lze očekávat a dle deklarace ředitelky Kubíko-
vé, by s každým dotčeným zaměstnancem 
mělo být jednáno individuálně. Následně se 
rozproudila živá diskuse, ve které ze strany 
členů prezidia byla připomínkována problemati-
ka přetrvávajícího nedodržování plánovaného 
řazení souprav na lince Ex1 a opakovaně byl 
vznesen požadavek na vyblokování průniko-
vých (chybějících) míst v náhradních vozech 
z rezervačního systému (včetně obratových 
vlaků), problematika přepravy skupin při zajiš-
ťování vyhrazování potřebných míst ve vlacích 
regionální dopravy a při NAD, problematika 
komunikace s dispečery, problematika zhorše-
ní uživatelského prostředí POPu po poslední 
aktualizaci a problematika pracovních podmí-
nek zaměstnanců ZAP dotčených probíhající 
rekonstrukcí výpravní budovy žst. Kolín. 
K závěru ředitelka Kubíková ještě prezidium 
informovala o probíhající postupné distribuci 

nových mobilních telefonů zaměstnancům vla-
kových čet, o realizaci nákupu nových baterií 
do POPů a o připravovaném vyhodnocení zku-
šebního provozu nových výstrojních součástí 
(opasků a brašniček pro průvodčí), které pro-
běhne na podkladě obdržených dotazníků ke 
konci měsíce června. 
- Návrh novelizace Směrnice o zdravotní péči o 
zaměstnance Českých drah, a.s. Prezidium 
předložený návrh novelizace projednalo 
s několika připomínkami a požadavky, které 
uplatní v rámci probíhajícího připomínkového 
řízení. 
Další část jednání byla věnována projednávání 
doručených materiálů a zprávám jednotlivých 
členů prezidia a to zejména: 
- informaci z průběhu provozní porady ČD, a.s. 
dne 27. května. Na jednání byla ze strany FVČ 
připomínkována problematika nedostatečné 
kapacity sobotního R 677 s přednesením poža-
davku na posílení daného spoje,  problematika 
požadavku FVČ na zajištění vyblokování nee-
xistujících míst při nedodržení řazení vlaků na 
lice Ex1 z rezervačního systému a problemati-
ka vypořádání připomínky FVČ k 16. změně 
SPPO, týkající se možnosti operativního pří-
mého prodeje volné kapacity průvodcem lůžko-
vého/lehátkového vozu i ve vnitrostátní přepra-
vě. 
- informaci z jednání místně příslušných odbo-
rových organizací na GŘ ČD dne 28. května.  
Hlavními tématy jednání byly informace o per-
sonálních změnách ve vedení společnosti, 
organizační změně GŘ ČD s účinností od 1. 
června a aktuální informace o přehledu čerpání 
Sociálního fondu.  
- informaci z průběhu jednání představitelů OC 
s Představenstvem ČD dne 28. května. Hlavní-
mi tématy jednání byly informace o mzdovém a 
personálním vývoji za období leden - duben 
2019, informace o aktuálním vývoji v oblasti 
uzavírání smluv s jednotlivými kraji a informace 
o hospodářském vývoji společnosti. Představi-
telům OC se v rámci jednání osobně představi-
la nově nastupující personální ředitelka ing. 
Schwarzová, která v této pozici od 1. června 
střídá JUDr. Veselého. 
- informaci z porady představitelů OC 
s vedením SŽDC dne 28. května. Hlavními 
tématy jednání byly informace k no-
vým výstrojním součástkám, kdy zaměstnava-
tel deklaroval pokračování v jejich postupné 
obměně a po nových stejnokrojích přijde na 
řadu i nový akční oděv, informace o vývoji jed-
nání k nákupu 

Pokračování na straně 2 
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Upozornění -  

pilotní výstrojní 

součásti !!! 

 
Na žádost zaměstnavatele 

upozorňujeme všechny 

zaměstnance OJ ZAP, 

kteří si v rámci pilotního 
projektu výstrojních sou-

částí objednali následující 

součásti: 

 
 - Opasek kožený ČD 
 - Brašna crossbody ČD

(velikost S, nebo M), 

 
na nutnost vyplnění a 

odevzdání dotazníku, kte-

rý byl přiložen spolu 

s dodacím listem k zásilce, 

a to nejpozději  

do 30. 6. 2019 !!!  

 
V případě, že zaměstnava-

tel zpětnou vazbu neobdrží 

od více než 55 % respon-

dentů, tak bude tato skuteč-

nost pracovní skupinou vy-

hodnocena jako nezájem 

zaměstnanců  o tyto nové 

součásti a součásti nebudou 

zařazeny do aktuální kolek-

ce výstrojních součástí. 

 
Pokud zaměstnanec dotazník omy-

lem vyhodil nebo jinak znehodno-

til, je možno jej najít a stáhnout z 

odkazu stránek O 08 GŘ ČD: 

 
https://seznam.cd.cz/skupina-cd/

organizacni-jednotky/o8-

zasobovaci-centrum/sortiment/

soucasti/vystrojni-soucasti/-10845/ 

 

Jednání prezidia FVČ 
„zbytkových“ pozem-
ků od ČD, dohoda 

nad konečnou podobou prozatímního rozpoč-
tu FKSP na rok 2019 a informace z oblasti 
BOZP, kdy v současnosti v žst. Praha-
Vršovice probíhá zkušební provoz inovované-
ho uchycení bezpečnostních zábran k odděle-
ní pracovního prostoru od vedlejší provozova-
né koleje.  
- informace z porady představitelů OC 
s Představenstvem ČD Cargo dne 29. května.  
Tématy jednání byly informace o hospodář-
ském vývoji a plnění plánu za 1Q roku 2019, 
informace z průběhu konference ŽESNAD ve 
Špindlerově Mlýně, informace o problematice 
ETCS, informace k iniciativě SŽDC na vyvolá-
ní diskuse k záměru možného přesunu prostor 
ČD Cargo z Prahy-Libně do Kralup n/Vlt., in-
formace o novém hybridním modelu účtování 
trakční energie, který je pro ČD-C finančně 
výhodnější a diskutována byla i oblast OOPP 
(stížnost na chybějící velikostní sortiment vý-
stražných vest).  
- informace o mzdovém vývoji na ČD, a.s. za 
leden až duben 2019. Prezidium vzalo infor-
maci na vědomí. 

-informaci o vypořádání připomínek FVČ 
k novelizaci procesních listů s účinností od 1. 
června.  Všechny připomínky FVČ byly gesto-
rem akceptovány. 
- informaci z průběhu jednání pracovní skupi-
ny pro posuzování výstrojních součástí a 
OOPP na ČD dne 22. května.  Na jednání 
zástupci FVČ přednesli požadavek na vyvzo-
rování nové bundokošile a požadavek na 
možnost zavedení pánské „letní soupravy“ 
kombinující bundokošili s kraťasy. Prezidium 
vzalo informaci na vědomí. 
- informaci z průběhu slavnostní prezentace 
nových uniforem SŽDC, která proběhla ve 
vládním salonku žst. Praha hl.n. dne 21. květ-
na. 
- aktuální informaci o stavu sportovních akcí 
FVČ. Cykloakce Východní Čechy proběhla 
úspěšně, v současnosti probíhá příjem přihlá-
šek na letní zátěžovou turistiku Blanickem a 
před zveřejněním je podzimní turistická akce 
Beskydy. Prezidium vzalo informaci na vědo-
mí. 

Příští pravidelné zasedání prezidia proběh-

ne v Praze dne 26. června 2019. 

Pokračování ze strany 1 

Zprávy a informace  
 
➽ Ok 3 - Odprodej výstrojních součástí - V souvislosti se zvyšujícím se zájmem externích 

zájemců o prodej uniforem ČD, vydal Ř-O10 GŘ ČD pod č.j. 2198/2019-O10 dne 22. května 
pokyn následujícího znění: „Je přísně zakázáno prodávat externím zájemcům mimo ČD jaké-
koliv výstrojní součásti. Odprodej výstrojních součástí, tj. jednotlivé součásti stejnokroje a jed-
notlivé součásti akčního oděvu, je umožněn pouze zaměstnancům společnosti České dráhy se 
souhlasem jejich nadřízeného a v souladu s Ekonomickými pravidly společnosti. Tento pokyn 
bude zapracován do předpisu ČD Ok 3 Předpis o stejnokroji zaměstnanců Českých drah, a.s. v 
rámci nejbližší novelizace. Účinnost tohoto pokynu je do odvolání.“ 

➽ Informace pro držitele zaměstnaneckých jízdních výhod - vlaky Colours Expres 2019 - 

O10 GŘ ČD vydal dne 30. května pod č.j. 2335/2019-O10 informaci, kterou informuje, že pro 
účastníky hudebního festivalu COLOURS OF OSTRAVA, který se koná ve dnech 17.-21. čer-
vence 2019 v Ostravě, budou z Prahy hl.n. vypraveny zvláštní povinně místenkové vlaky 
„Colours expres“ (jeden TAM a dva ZPĚT), ve kterých platí jízdné dle Tarifu ČD pro přepravu 
cestujících včetně zaměstnaneckých jízdních výhod. Ve vlacích je umožněna přeprava cestují-
cím s platným jízdním dokladem a předem zakoupenou místenkou. Místenku lze zakoupit od 1. 
6. výhradně na e-shop ČD za cenu 35,- Kč. Odchylně od čl. 51 SPPO se místenky vydávají jen 
na konkrétní vlak a vůz, bez určení konkrétního místa. Doprodej případných volných míst ve 
vlaku se neprovádí, proto nástup bez místenky není možný. Nepředloží-li cestující ve vlaku 
platnou místenku, zaplatí přirážku dle SPPO a z přepravy bude v nejbližší stanici vyloučen. 
Upozorňujeme, že tyto vlaky podléhají stejným procesním pravidlům jako ostatní komerční 
vlaky a držitelé zaměstnaneckých jízdních výhod musí mít zaplacený časový příplatek pro ko-
merční vlaky a lanovku nebo si zakoupit jednorázový příplatek k zaměstnaneckým jízdním vý-
hodám za 125,- Kč. 

➽ Informace ředitelky OJ ZAP o změně sortimentu balené pitné vody - dne 7. 6. 2019 

vydala ředitelka OJ ZAP pod č.j. 290/2019-ZAP informaci, kterou informuje, že v rámci OJ ZAP 
dochází z důvodů na straně vysoutěženého dodavatele ke změně sortimentu balené pitné vo-
dy, která je zaměstnancům poskytována jako ochranný nápoj v souladu se Směrnicí o zdravot-
ní péči o zaměstnance Českých drah, a.s. V průběhu měsíce června a července letošního roku 
budou postupně ukončovány dodávky pitné vody pod značkou Toma natura a současně budou 
zahájeny dodávky balené pitné vody Aquila kojenecká (neperlivá) a Aquila  pramenitá (jemně 
perlivá). 

➽ Změny ve složení Představenstva Českých drah, a.s. - Dozorčí rada ČD na svém zase-

dání dne 10. června 2019 s okamžitou platností odvolala z funkce předsedy Představenstva 
ČD, a.s. Ing. Miroslava Kupce. S platností od 10. června 2019 byl do funkce místopředsedy 
Představenstva ČD, a.s. zvolen Ing. Radek Dvořák, který je dočasně pověřen řízením firmy do 
doby, než bude dokončeno výběrové řízení na předsedu Představenstva ČD, a.s. 

https://seznam.cd.cz/assets/skupina-cd/organizacni-jednotky/O8-zasobovaci-centrum/sortiment/soucasti/18zc-13918d.pdf
https://seznam.cd.cz/assets/skupina-cd/organizacni-jednotky/O8-zasobovaci-centrum/sortiment/soucasti/18zc-13922d.pdf
https://seznam.cd.cz/skupina-cd/organizacni-jednotky/o8-zasobovaci-centrum/sortiment/soucasti/vystrojni-soucasti/-10845/
https://seznam.cd.cz/skupina-cd/organizacni-jednotky/o8-zasobovaci-centrum/sortiment/soucasti/vystrojni-soucasti/-10845/
https://seznam.cd.cz/skupina-cd/organizacni-jednotky/o8-zasobovaci-centrum/sortiment/soucasti/vystrojni-soucasti/-10845/
https://seznam.cd.cz/skupina-cd/organizacni-jednotky/o8-zasobovaci-centrum/sortiment/soucasti/vystrojni-soucasti/-10845/
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„Východní Čechy 2019“ 
 

 

Koncem května proběhla další sportovní akce, kterou pořádalo prezidium FVČ. Tentokráte se jednalo o cykloturistiku. Netradič-
ně, již ve středu 29. května se všichni přihlášení účastníci sjeli do Penzionu Mítkov poblíž Chocně, který se stal na další dny je-
jich domovem. Po příjezdu proběhla tradiční prezence a seznámení účastníků s programem. 

 Ve čtvrtek ráno, po vydatné snídani, proběhlo nalo-
žení kol do přistaveného cyklobusu a převoz všech do Tře-
bechovic pod Orebem, kde byl start trasy tohoto dne. Ještě 
před startem, ale byla pro všechny účastníky zajištěna pro-
hlídka světoznámého Proboštova betlému. Po prohlídce celá 
skupina cyklistů vyrazila na plánovanou cestu. Trasa vedla 
za modré oblohy přes Krňovice (s bohužel zavřeným skanze-
nem), lesem do Nové Vsi, kolem Novoveského a Žďárského 
rybníka a dál až do Borohrádku. Zde byla naplánována krát-
ká zastávka u místní vyhlášené pražírny kávy pana Frolíka. 
Trasa dále pokračovala lesem až do Horního Jelení, kde byla 
plánována přestávka na oběd. Odtud dále pokračovala le-
sem až do obce Dobříkov, ve které je krásný dřevěný kostel, 
který původně stál na Podkarpatské Rusi. Po zajímavé pro-

hlídce kostela nezbývalo než opět sednout do sedel a vydal se 
na další cestu. Opět lesem až do Chocně, kde byla oficiální část 
ukončena. Někteří se vydali na prohlídku Chocně, někteří zamíři-
li rovnou do penzionu spláchnout prach cest. Při večeři proběhlo 
krátké vyhodnocení a seznámení s plánem na druhý den. 

 V pátek ráno, opět po snídani, proběhlo již tradiční na-
ložení kol  do cyklobusu a odjezd do Jablonného pod Orlicí, kte-
ré bylo startovním místem tohoto dne. Po kratší prohlídce měs-
tečka za krásného počasí, celá skupina vyrazila na cestu. Ta 
vedla údolím Tiché Orlice přes obec Verměřovice až na okraj 
Letohradu. První zastávkou byla tvrz Orlice, kde bylo kratší za-
stavení, prohlídka a občerstvení. Na náměstí v Letohradu to byl 
již jen kousek. Protože byl čas oběda, byla dána přestávka na 
uspokojení hladových útrob. Potom se jelo po perfektní cyklos-
tezce až pod hrad Lanšperk. Někteří neodolali a vyjeli se na něj 

podívat. Jelo se dál údolím až k vodáckému tábořišti Cakle 
s pauzou na občerstvení. Odtud se vyrazilo na závěrečných 20 
kilometrů. Cesta vedla kolem Ústí nad Orlicí, přes Bezpráví a 
Brandýs nad Orlicí až do penzionu, kde byl cíl. Při večeři pro-
běhlo opět vyhodnocení celé akce, poděkování za bezvadný 
průběh, seznámení s dalšími připravovanými akcemi  a rozlou-
čení před sobotním odjezdem. 

 Co říci závěrem? Celá akce proběhla bezvadně a to 
nejen díky perfektnímu počasí (i když den předem to tak nevy-
padalo) a velmi dobrému zázemí, které vytvořil personál penzi-
onu, ale i díky perfektní přípravě ze strany organizátorů. 

 

 

Sport - cykloturistika 

část účastníků před Penzionem Mítkov 

u kostela v Dobříkově 

nakládka kol do cyklobusu 



Tento Informační list - občasník pro vnitřní potřebu vydavatele vydala:  Federace vlakových čet - prezidium 
       P.O. BOX 1431 

    111 21 Praha 1  
tel/fax 972241235; tel.972241237, 972241238 
E-mail:   FVCPHAsek@fvc.cd.cz 
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České dráhy, a.s., ČD Cargo, a.s., SŽDC  a  Federace vlakových čet 
 

 pořádají sportovně turistickou akci 
 
 

 

 
ve dnech 19. – 22. září 2019 

  

 

 

 

 
Ubytování je po dobu akce zajištěno v hotelu 

Rajská bouda v Malenovicích 
 
 
Předpokládaný program: 
 

 čtvrtek 19. září 
- individuální příjezd do Malenovic (nejbližší žst. Frýdlant nad Ostravicí) 

 pátek 20. září 
- pěší pochod v trase Visalaje, Lysá  hora, Malenovice 

sobota 21. září 
- pěší pochod v trase Raškovice, vrch Muroňka, Ivančena, Satinský vodopád, Malenovice 

neděle 22. září 
- individuální odjezd  

 

Podrobné pokyny zašle přihlášeným účastníkům prezidium FVČ 

 
Poplatek pro každého účastníka akce je 700,- Kč. 

 

Přihlášky zasílejte na adresu prezidia FVČ nejdéle do 31. července 2019, nebo 
do naplnění plánované kapacity. 

 
 
 

Letáky a formuláře přihlášek jsou na základní organizace rozesílány s tímto Infolistem. 

Sport 


